
Integrationsrådet
Onsdag den 10. december 2014 - kl. 17:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Jamal Tabari - Deltog
Mihrija Kahrimanovic - Deltog
Deltog ikke under punkterne 1-5
Cihan Tas - Deltog
Fedzri Merdzani - Deltog
Iman Safari - Deltog
Izzet Tokmak - Deltog
Miasser Hawwa - Deltog
Deltog ikke under punkterne 1-5
Nimer Shama - Deltog
Nina Bashir - Deltog
Tanas Radevski - Deltog
Charlotte Holtermann (A) - Deltog
Lolan Marianne Ottesen (A) - Deltog
Deltog ikke under punkterne 7-11
Lone Madsen (O) - Deltog
Eva Borg - Deltog
Lisbeth Jørgensen - Deltog
Birte Kramhøft - Deltog
Majbritt Larsen - Deltog

Afbud/Fraværende

Agnes Mati Njombua - Afbud
Gert Schønberg - Afbud
Rikke Storgaard Pedersen - Afbud



Punkt 1 Godkendelse af dagsorden

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at 

Dagsordenen drøftes og efterfølgende godkendes.1.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 2 Meddelelser

Beskrivelse
Orientering om flygtningekvoter 20151.
Udlændingestyrelsen har beregnet fordelingen af det foreløbige landstal på i alt 4000
flygtninge i 2015 på de fem regioner. Hovedstadskommunerne står til at modtage 582
flygtninge ud af de 4000 flygtninge.Ballerup Kommune skal indtil videre ikke modtage
nogen flygtninge i 2015. Det skulle vi heller ikke oprindeligt have gjort i 2014, men det
blev ændret og Ballerup Kommune modtog 4 flygtninge.Udlændingestyrelsen fordeler
regionskvoten mellem kommunerne efter en matematisk fordelingsmodel, der er baseret
på objektive kriterier (befolkningsgrundlag, antal familiesammenførte, samt andel af
flygtninge og indvandrere i befolkningen).Kommunerne i regionerne har mulighed for at
indgå en frivillig aftale indbyrdes eller afvente, at Udlændingestyrelsen fordeler
regionskvoten mellem kommunerne.
 
Miassa Hawwa orienterede om Bydelsmødrene, som er med i Det aktive Medborgerskab i2.
Skovlunde, har lavet et udkast til projektbeskrivelse vedrørende unge, forældre og
foreninger.Det aktive Medborgerskab er repræsenteret af SSP (SSP er betegnelsen for et
samarbejde imellem Skole, Socialforvaltning og Politi) boligforeninger, kirker, skoler,
mfl.Gruppen er blevet etableret grundet den stigende bandekriminalitet i Skovlunde. En
del af projektet går bl.a. ud på at etablere Bydelsfædre. Man drøfter og afventer afklaring
vedrørende finansiering.Bydelsmødreprojektet har været med til at skabe en positiv
udvikling i nærmiljøerne, så det er målet med Bydelsfædrene at komme ud og skabe
samme positive udvikling, og komme i kontakt med forældre og iværksætte dialog, råde
og vejlede dem, omkring deres børn og unge.Kopi af projektbeskrivelsen udsendes med



referatet.Det blev besluttet, at Integrationsrådet fremover vil være repræsenteret af
Fedzri Merdzan.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 3 Projekt "Mobile Dialogbænke"

Sagsfremstilling

Integrationsrådet opsatte i 2008 interkulturelle dialogbænke i forbindelse med, at EU udnævnte
2008 til at være året for interkulturel dialog.

Bænkene blev bl. a. opsat foran Ballerup Rådhus og skulle invitere borgerne til at tale med
hinanden og markere, at Ballerup Kommune er åben for omverden, for nye idéer og nye måder
at gøre og tænke på.

Bænkene blev udsmykket af danske og iranske kunstnere.

Bænkene er nu meget nedslidte og skal enten fjernes eller erstattes af nye.

På baggrund af et vellykket projekt "Gaden" udført at Kontoret for Kunst i Byen's regi i 2013, er
Cai Ulrich von Platen-Hallermund fra Center for By, Kultur og Erhverv inviteret for at fremlægge
forslag til projekt "Mobile Dialogbænke".

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet



Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Orienteringen om projekt "Mobile Dialogbænke" tages til efterretning.1.
 
Der arbejdes videre med projekt "Mobile Dialogbænke".2.

Beslutning

Taget til efterretning

Der vil blive taget stilling til økonomien i projektet, hvis Kunstrådet godkender ansøgningen.

Punkt 4 Ballerup Kommunes grundliste for domsmænd
og nævninger for 2016-2019

Sagsfremstilling

Formanden for Grundlisteudvalget, Tonny Rönnborg, deltager i Integrationsrådets møde for at
fortælle om grundlisten for domsmænd og nævninger.

Grundlisten består af ca. 150 borgere fra Ballerup Kommune, som Grundlisteudvalget anser for
at være egnede til at fungere som domsmænd og nævninger i byretten og landsretten. Det er
et borgerligt ombud, og man udpeges for fire år fra den 1. januar 2016. Det er formanden for
Østre Landsret, som udtrækker de personer, som skal fungere i retten.

For at komme i betragtning til optagelse på grundlisten, skal man være:

mindst 18 år og ikke fylde 70 år inden den 31. december 2019
ustraffet med valgret til Folketinget
bosiddende i Ballerup Kommune
dansk statsborger og have tilstrækkeligt kendskab til det danske sprog
åndeligt og legemligt i stand til at varetage en lægdommers pligter.

Som domsmand eller nævning aflønnes man med pt. 1.100 kr. pr. dag.

Grundlisten skal indeholde et bredt sammensat udsnit af kommunens befolkning fordelt på køn,
alder, etnisk oprindelse, uddannelsesmæssig baggrund og beskæftigelsesmæssig status.

Man kan ikke optages på grundlisten, hvis man er minister, advokat, advokatfuldmægtig, ansat
i centraladministrationen, hos domstolene, anklagemyndigheden, overøvrigheden, politiet eller



fængselsvæsenet samt sognefoged eller en af folkekirkens og de anerkendte trossamfunds
gejstlige.

Læs mere på ballerup.dk/grundlisten, hvor der også ligger link til ansøgningsskemaet.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Sekretariat for Politik og Ledelse indstiller, at 

Orienteringen om Ballerup Kommunes grundliste for perioden 2016-2019 tages til1.
efterretning.

Beslutning

Taget til efterretning

Integrationsrådet vil sende opfordringen videre i netværket.

Punkt 5 Forretningsorden for Integrationsrådet i
Ballerup Kommune

Tidligere behandling

Kommunalbestyrelsen den 26. november 2012 Punkt 7



Indhold

Sammendrag

Ændret forretningsorden for Integrationsrådet i Ballerup Kommune forelægges til godkendelse.

Baggrund

Ændringerne er sket med baggrund i Integrationsrådets beslutning om at tildele en
observatørpost til Seniorrådet. Derudover er forretningsordenen blevet gennemgået og
ajourført.

Kommunalbestyrelsen skal godkende ændringer, jævnfør § 17 i forretningsorden.

Sagsfremstilling

I forhold til den gældende forretningsorden er der følgende ændringer:

§ 4, stk. 2

Tidsperioden for valg er ændret og valget skal foregå i perioden fra september til november i
det år, hvor der afholdes kommunalvalg.

§ 5, stk. 1

Sidste dot er tilføjet "1 repræsentant udpeget af og blandt Seniorrådets medlemmer med status
som observatør uden stemmeret".

§ 7

Forretningsudvalget har fået sit eget punkt.

§ 9, stk. 2 (tidligere § 8, stk. 2)

Er ændret til, at formanden leder mødet. Tidligere var det medlemmerne på skift som var
mødeleder. Derfor er § 6, stk. 3 og § 7 konsekvensrettet.

§ 15, stk. 1 (tidligere § 14, stk. 1)

Formuleringen er ændret.

Forretningsorden træder i kraft, så snart den er godkendt af Kommunalbestyrelsen.



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Sekretariat for Politik og Ledelse indstiller, at

Forretningsorden for Integrationsrådet i Ballerup Kommune godkendes.1.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 6 Valg af nyt medlem og ny stedfortræder til
Grønt Råd

Tidligere behandling

Integrationsrådet den 10. april 2014 Punkt 5

Sagsfremstilling

Fedzri Merdzani har ikke mulighed for at repræsentere Integrationsrådet i Grønt Råd mere, og
Tanas Radevski, som er valgt som stedfortræder, har ikke mulighed for at overtage posten som
Integrationsrådets repræsentant. Der skal derfor vælges et nyt medlem og en ny stedfortræder
som repræsenterer Integrationsrådet i Grønt Råd.

Grønt Råd består af maksimalt 20 medlemmer, heraf et medlem valgt af og blandt



Integrationsrådets medlemmer.

Aktuelt er der valgt 18 medlemmer til Grønt Råd, idet Ungdomsrådet pt. ikke har udpeget et
medlem.

De øvrige medlemmer repræsenterer boligforeninger, grundejerforeninger, koloni- og
nyttehaveforeninger, grønne

interesseorganisationer/foreninger, idrætsforeninger, øvrige foreninger godkendt af Ballerup
Kommune, Ungdomsrådet, Seniorrådet samt interesserede borgere, som ikke er omfattet af de
nævnte foreninger mfl.

Hjemmel

Forretningsorden for Grønt Råd i Ballerup Kommune, § 3, vedtaget af Ballerup
Kommunalbestyrelse.

Opgaver

Grønt Råd har til formål at være forum for dialog og øget samarbejde mellem borgere,
interessegrupper, politikere og administrationen i Ballerup Kommune, om drøftelse af
miljøopgaver og bæredygtig udvikling i Ballerup Kommune.

Grønt Råd høres i forhold, der gælder kommunens indsats på miljøområdet.

Grønt Råd inddrages i udarbejdelsen af kommunens planer og politikker på miljøområdet.

Blandt medlemmerne af Grønt Råd vælges to medlemmer til dommerkomitéen for Ballerup
Kommunes Miljøpris.

Grønt Råd har en pulje på 50.000 kr. årligt til fordeling efter nærmere fastsatte kriterier.
Pengene fordeles efter ansøgning til miljøprojekter blandt borgere og foreninger.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Der udbetales ikke mødediæter til medlemmerne.

Bilag

1 bilag



Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Sekretariat for Politik og Ledelse indstiller, at

Der vælges et medlem og en stedfortræder af og blandt Integrationsrådets medlemmer til1.
Grønt Råd i Ballerup Kommune.

Beslutning

Ingen ønskede at stille op til Grønt Råd. Det foreslås, at Grønt Råd i stedet kan kontakte
Inetgrationsrådets sekretær og formand, hvis de ønsker sparring.

Punkt 7 Mødekalender 2015 for Integrationsrådet

Sagsfremstilling

Ifølge Integrationsrådets forretningsorden skal mødeplanen for det kommende
år fastlægges på årets sidste møde, og der skal planlægges 5 møder.

Sekretariat for Politik og Ledelse har udarbejdet forslag til mødekalender for Integrationsrådet i
2015.

Det foreslås, at møderne holdes kl. 17.00 på følgende datoer:

Torsdag den 5. februar 2015

Torsdag den 16. april 2015

Torsdag den 21. maj 2015

Torsdag den 10. september 2015

Torsdag den 17. december 2015

Udsendelse af dagsordener

Sekretariat for Politik og Ledelse udsender dagsordenen 1 uge før mødet.



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Sekretariat for Politik og Ledelse indstiller, at 

Mødekalender for 2015 for Integrationsrådet godkendes.1.

Beslutning

Møderne tilrettes med ændring af mødedatoer, så møderne i stedet vil blive afholdt den 5.
februar, 16. april, 3. juni, 20. august og 12. november 2015.

Punkt 8 Nyt fra råd og nævn

Beskrivelse
Det Lokale Beskæftigelsesråd (LBR)1.
Det Lokale Beskæftigelsesråd nedlægges i 2015. Der etableres i stedet et Regionalt
Beskæftigelsesråd. Midlerne hertil vil blive udmeldt på tværs af regionen.Der er ingen
klare retningslinjer for de regionale råd endnu. Ballerup Kommune fortsætter med at
mødes i samme forum, men vil i stedet ændre navn.
 
 Rådet for Etniske Minoriteter (REM)2.
Det nye råd er netop blevet annonceret og rummer 13 medlemmer.
Formanden er Yasar Cakmak, den tidligere skoleleder på Amager Fælled Skole
2007-2014.Den 6.–7. november 2014 afholdt REM Diskriminationsdøgn i Odense, som
havde til formål at styrke netværket, fremme samarbejde og alliancer og arbejde sammen
om mere viden samt inspiration til at arbejde fordomsfrit mod diskrimination i
Danmark.REM har udsendt høringssvar til Jusitsministeriet til ”Forslag om ændring af
udlændingeloven". Kopi af høringssvaret udsendes med referatet.Politiet er i gang med en
rekrutteringsproces. De ønsker at komme i kontakt med borgere af anden etnisk
oprindelse end dansk. Formålet er at få en forståelse af politiets arbejde og færden samt
opfordre til at søge ind på uddannelsen.Der kan læses mere om Rådet for Etniske
Minotiteter på deres hjemmeside Rem.dk.Bilag
1 bilag
 



Ballerup Mulitkulturelle forening (BMF)3.
BMF har afholdt FN (Forenede Nationer) dag den 24. oktober 2014 med Mogens Lykketoft,
som var inviteret til at fortælle om de globale ”Tour de force” en orientering om de
globale udfordringer og løsninger via FN.Den 28. november 2014 kom fredslyset til
Ballerup.
Borgmesteren holdt tale. Ballerup Kommunes borgere kunne tænde medbragte
flagermuslygter og gå i optog til Kirketorvet, hvor borgmesteren og julemanden tændte
juletræet. Fredslyset blev derefter ført til Ballerup Kirke. Der var mange deltagere til
arrangementet i år. Det er niende gang, at fredslyset, som bliver tændt i Betlehem, føres
gennem Europa til Ballerup, hvor det modtages på Ballerup Bibliotek.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 9 Aktivitetsplan

Tidligere behandling

Integrationsrådet den 20. august 2014 Punkt 5

Sagsfremstilling

Integrationsrådet har besluttet at arbejde ud fra en aktivitetsplan, som danner grundlag for
rådets arbejde. Planen opdateres løbende.

Det foreslås, at der på møderne i 2015 arbejdes med mærkesagerne som temaer, og at der
nedsættes arbejdsgrupper, som skal drøfte, hvordan de ønsker at arbejde videre med
mærkesagerne for derefter at gå i dialog med borgerne.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag



Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Center for Social og Sundhed indstiller, at

Der arbejdes videre med forslag til aktivitetsplan for 2015.1.

Beslutning

Det blev aftalt at lave en folder om rådsmedlemmernes mærkesager. Sekretær Majbritt Larsen
laver udkast, som udsendes til medlemmernes godkendelse og rettelser. Mærkesagerne vil,
sammen med aktivitetsplanen for 2015, danne grundlag for Integrationsrådets arbejde i 2015.

Aktivitetsplanen opdateres løbende.

Punkt 10 Eventuelt

Beskrivelse
Formand Jamal Tabari meddelte, at han søger om orlov fra 1. januar – 31. december1.
2015. Der vi i Jamal Tabaris orlovsperiode træde et nyt medlem ind i rådet, og der vil
blive valgt en ny formand på det førstkommende møde i 2015.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 11 TILLÆGSDAGSORDEN Høring om Strategi for
alle børn og unges læring, udvikling og trivsel

Sagsfremstilling

Børne- og Skoleudvalget har den 3. november 2014 besluttet at sende et udkast til en ny
strategi for arbejdet med børn og unge i høring. Udkastet er her i en arbejdsversion, som skal
blive til en 3-fløjet folder, hvis design er på linje med "Skole med Vilje" og "Dagtilbud med



mening”, og skal betragtes som nederste tværgående bjælke i modellen for den
sammenhængende indsats 0-25 år, når strategien er endeligt vedtaget.

Undersøgelser, rapporter og erfaringer fra det hidtidige arbejde med inklusion i Ballerup
Kommune, kombineret med ny viden og nye vilkår nationalt og lokalt giver anledning til at
udarbejde en ny strategi på området. Den ny strategi er udviklet på denne baggrund og tager
sit afsæt i Inklusionsstrategien fra 2010 med ambition om at skabe sammenhængende
løsninger for alle børn og unge fra 0 til 25 år.

Arbejdet med den nye strategi har været tilrettelagt som et projekt baseret på et
kommissorium og med en styregruppe bestående af ledere fra dagtilbud, skole og klub, faglige
repræsentanter for lærere og pædagoger samt centerchefer, afsnitsledere og relevante
medarbejdere fra Centrene for Skole og Institutioner samt Børne- og Ungerådgivning.
Styregruppen har fungeret som refleksions- og inspirationsforum for den endelig udformning af
strategien og som kanal til det organisatoriske bagland, hvor der har været dialog med
ledergrupper på området vedrørende strategiens tekst.

Formålet med den nye strategi er at sikre, at Ballerup Kommune har en strategi, der er
rammesættende for konkret lokal praksis, der understøtter alle børns læring, udvikling og
trivsel på dagtilbuds-, skole-, klub- og ungeområdet samt i arbejdet med at inddrage
forældrene. Den skal sætte rammer og retning for konkret udvikling af modeller og redskaber
for professionel praksis, der understøtter et sammenhængende udviklingsforløb. Efter
strategien er politisk besluttet, vil der blive organiseret et implementerings- og
udviklingsarbejde af konkrete praksismodeller og redskaber. Relevante parter fra praksis vil
blive inviteret ind i arbejdet.

Strategien har tre kerneområder: Læring, udvikling og trivsel, som er hinandens forudsætninger
for børn og unges deltagelse i forskellige sammenhænge gennem deres livsforløb. Strategien
omfatter en kort indramning af disse begreber og hvad læring, udvikling og trivsel betyder i alle
børn og unges alsidige og personlige udvikling. Begreberne konkretiseres gennem en række
generelle tegn på, at henholdsvis læring, udvikling og trivsel finder sted. En liste af tegn er
oplistet under hvert kernebegreb for at konkretisere og give et billede af deres betydning i
praksis omkring børn og unge. Udformningen af disse tegn er sket ud fra inspiration fra såvel
styregruppen, ledergrupperne på 0-25 års-området m.fl.

Udkastet til en ny strategi for arbejdet med børn og unge sendes nu i høring hos bestyrelser,
råd og nævn mv.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

1 bilag

Beslutningen træffes af

Integrationsrådet

Indstilling

Centrene for Skoler og Institutioner samt for Børne- og Ungerådgivning indstiller, at

Integrationsrådet afgiver høringssvar om "Strategi for alle børn og unges læring, udvikling1.
og trivsel".

Beslutning

Sagen blev drøftet

Det er en fornuftig strategi. Når der skal udarbejdes handleplaner, vil Integrationsrådet gerne
inddrages, da det er vigtigt, at der bliver taget højde for de problemstillinger, der kan være
omkring de etniske minoriteters børn og unge.Integrationsrådet gør opmærksom på, at det er
vigtigt, at børn og unge høres omkring deres input, så det ikke kun er, hvad voksne mener, der
kommer til udtryk.

Sekretær Majbritt Larsen udarbejder høringssvar.

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/integrationsraadet-10-12-2014


